

FOR IMMEDIATE RELEASE

DATE: December 3, 2022

**WCBSN PARTNERS TEAM UP TO SUPPORT ENTREPRENEURS WITH DISABILITIES TO START AND GROW BUSINESSES IN WESTERN CANADA**

**BC, ALBERTA, SASKATCHEWAN & MANITOBA** – 10 western Canadian community economic development organizations have teamed up to offer a business support program to people in the west, giving aspiring entrepreneurs with disabilities or health conditions in the region free access to the support, guidance, and mentorship they need to start and grow businesses in our communities.

To celebrate 25 years of the Entrepreneurs with Disabilities Program, rural Community Futures organizations across the west have teamed up with their urban partners (Momentum, Prospect Human Services, EDP Winnipeg, South SK Independent Living Center and Ability Hub YXE) to present four cohorts of the [Mashup Lab Virtual Business Incubator](#) to their provinces. The first cohort will start in early February of 2023 and will run through to December 3, 2023.

The Mashup Lab Virtual Business Incubator is an intense, hands-on process that allows aspiring entrepreneurs, as well as existing businesses looking to grow in a new direction, to understand the foundational underpinnings of their business model and the next steps they need to take to begin to validate the viability of their business idea. Delivered 100% online once a week over 6-weeks per cohort, Mashup Lab will work with a group of up to 15 entrepreneurs from these regions, giving participants access to peer-to-peer support, as well as 1-on-1 coaching from other experienced entrepreneurs that can provide advice and guidance grounded in their personal experience.

“In just the last 36-months we’ve help aspiring entrepreneurs start and grow well over 200 businesses in over 180 communities throughout Canada & America, and that number continues to grow every month” shares Andrew Button, Founder & CEO of Mashup Lab. “We’ve discovered that there is a deep well of untapped entrepreneurial talent sitting ‘on the sidelines’ in every region we’ve launched our Virtual Business Incubator, and we couldn’t be more thrilled to be working with these economic development leaders in these regions to make this opportunity available in western Canada.”

The participation of the four cohorts in the Mashup Lab Virtual Business Incubator has been made possible thanks in part to a federal investment of \$69,526 through PrairiesCan’s Community Economic Development and Diversification (CEDD) program. This program aims to generate sustainable, inclusive economic growth and help communities in Alberta, Saskatchewan and Manitoba to fully participate in and benefit from economic opportunities.

***“Building an inclusive economy where entrepreneurs of all abilities have the opportunity to start and grow a business is critical to the Prairie economy and to the vibrancy of our communities,”*** said the Honourable Dan Vandal, Minister for PrairiesCan. ***“Our government’s economic plan is about creating good jobs, sustainable growth, and building up an economy that works for everyone. The Mashup Lab Virtual Business Incubator supports that by providing services to help talented entrepreneurs to take their businesses to the next level.”***

***“Our support for the Mashup Lab Virtual Business Incubator will enable entrepreneurs with diverse abilities, lived experience and talents to access training, mentorship, and support they need to launch and***

***grow their business,” said the Honourable Randy Boissonnault, Minister of Tourism and Associate Minister of Finance. “By working collaboratively with organizations across the Prairies, we are building a more inclusive and resilient economy that works for all Canadians.”***

MashUp Lab’s focus has been on inspiring people in rural places to pursue their dreams, develop their full potential and lead communities to thrive and now they are thrilled to include an urban component to their scope. Supported by Prairies Economic Development Canada, Community Futures and their Entrepreneurs with Disabilities partners have seen the success of the previous Mashup Lab Dream Business Programs in helping to initiate and grow many businesses across the Prairies.

The Mashup Lab Virtual Business Incubator is 100% free for participants and takes place during an evening timeslot, making it accessible for those that wouldn’t otherwise be able to participate during the day. Applications for the program are now being accepted through the website <https://mashuplab.ca/communityfutures>. Space is limited, so those interested in taking advantage of this opportunity are encouraged apply early.

#### **BACKGROUND:**

##### *About Mashup Lab*

Mashup Lab ([www.mashuplab.ca](http://www.mashuplab.ca)), based in Bridgewater, Nova Scotia, is focused on unleashing untapped entrepreneurial potential in rural places. Over the past 36-months, Mashup Lab has put over 370 people through its Virtual Business Incubator, helping entrepreneurs in more than 180 communities throughout rural Canada and rural America launch over 220 active and growing businesses.

#### **Entrepreneurs with Disabilities Program in the Prairie provinces**

Western Canadians with disabilities can access a network of business professionals and other resources through **PrairiesCan's Entrepreneurs with Disabilities Program (EDP)**. The EDP provides business information, training and development, mentoring and one-on-one counseling services.

The EDP provides access to business services across the Prairie provinces, including:

- mentoring and one-on-one counseling services
- access to business training and development
- business loans (in some locations)
- help to identify requirements for specialized equipment

For more information on the EDP and the services available contact the organization closest to you, as listed on the [PrairiesCan website](#).

#### **Media Contacts:**

Andrew Button  
Founder & CEO  
Mashup Lab  
902-527-7105  
[andrew@mashuplab.ca](mailto:andrew@mashuplab.ca)

Margi Storey  
Entrepreneurs with Disabilities Program Lead

Community Futures Network of Alberta  
(403) 851-9995 ext. 3  
[mstorey@albertacf.com](mailto:mstorey@albertacf.com)

## DES ORGANISMES LOCAUX S'ASSOCIENT POUR SOUTENIR LES GENS QUI ONT DES IDÉES POUR DÉMARRER ET FAIRE CROÎTRE DES ENTREPRISES DANS LES QUATRE PROVINCES DE L'OUEST CANADIEN

**C.-B., ALBERTA, SASKATCHEWAN ET MANITOBA** – 10 organismes de développement économique communautaire de l'Ouest canadien se sont associés pour offrir un programme de soutien aux entreprises aux gens de l'Ouest, donnant ainsi aux aspirants entrepreneurs ayant une incapacité ou ayant des problèmes de santé dans la région un accès gratuit au soutien, conseils et mentorat dont ils ont besoin pour démarrer et faire croître des entreprises dans nos communautés.

Pour célébrer les 25 ans du Programme des entrepreneurs ayant une incapacité, les organismes de développement des collectivités rurales de l'Ouest se sont associés à quelques-uns de leurs partenaires urbains pour présenter quatre cohortes de l'incubateur d'entreprises virtuel Mashup Lab à leurs provinces. La première cohorte débutera au début de février 2023 et se poursuivra jusqu'au 3 décembre 2023.

L'incubateur d'entreprises virtuel Mashup Lab est un processus intense et pratique qui permet aux entrepreneurs en herbe, ainsi qu'aux entreprises existantes qui cherchent à se développer dans une nouvelle direction, de comprendre les fondements fondamentaux de leur modèle d'affaires et les prochaines étapes qu'ils doivent suivre pour commencer à valider la viabilité de leur idée d'entreprise. Livré 100% en ligne une fois par semaine sur 6 semaines par cohorte, Mashup Lab travaillera avec un groupe jusqu'à 15 entrepreneurs de ces régions, donnant aux participants l'accès à un soutien entre pairs, ainsi qu'à un coaching en tête-à-tête avec d'autres entrepreneurs expérimentés qui peuvent fournir des conseils et des orientations fondés sur leur expérience personnelle.

« Au cours des 36 derniers mois seulement, nous avons aidé des aspirants entrepreneurs à démarrer et à faire croître plus de 200 entreprises dans plus de 180 communautés à travers le Canada et l'Amérique, et ce nombre continue de croître chaque mois », partage Andrew Button, fondateur et PDG de Mashup Lab. « Nous avons découvert qu'il y a un puits profond de talents entrepreneuriaux inexploités assis *dans les coulisses* dans chaque région où nous avons lancé notre incubateur d'entreprises virtuel, et nous ne pourrions pas être plus heureux de travailler avec ces chefs de file du développement économique dans ces régions pour rendre cette opportunité disponible dans l'Ouest canadien.

MashUp Lab a mis l'accent sur l'inspiration des gens dans les milieux ruraux à poursuivre leurs rêves, à développer leur plein potentiel et à amener les communautés à prospérer et maintenant ils sont ravis d'inclure une composante urbaine dans leur portée. Avec l'appui de Développement économique Canada pour les Prairies, Le Réseau de développement des collectivités du Canada et ses partenaires du Programme d'aide aux entrepreneurs ayant une incapacité ont vu le succès du précédent programme d'affaires de rêve de Mashup Lab en aidant à lancer et à faire croître de nombreuses entreprises à travers les régions des Prairies.

L'incubateur d'entreprises virtuelles Mashup Lab est 100% gratuit pour les participants et a lieu pendant une période de soirée, ce qui le rend accessible à ceux qui ne seraient pas autrement en mesure de participer pendant la journée. Les demandes pour le programme sont maintenant acceptées sur le site Web <https://mashuplab.ca/communityfutures>. L'espace est limité, de sorte que ceux qui souhaitent

profiter de cette opportunité sont encouragés à postuler tôt. Veuillez noter que ce programme n'est disponible qu'en anglais.

**FOND:**

*A propos de Mashup Lab*

Mashup Lab ([www.mashuplab.ca](http://www.mashuplab.ca)), basé à Bridgewater, en Nouvelle-Écosse, se concentre sur la libération du potentiel entrepreneurial inexploité dans les milieux ruraux. Au cours des 36 derniers mois, Mashup Lab a placé plus de 370 personnes dans son incubateur d'entreprises virtuel, aidant les entrepreneurs de plus de 180 communautés du Canada rural et de l'Amérique rurale à lancer plus de 220 entreprises actives et en croissance.

**Programme d'aide aux entrepreneurs ayant une incapacité dans les provinces des Prairies**

Les Canadiens de l'Ouest ayant une incapacité peuvent avoir accès à un réseau de professionnels d'affaires et à d'autres ressources par l'entremise du Programme d'aide aux entrepreneurs ayant une incapacité (PAEI) de Développement économique Canada pour les Prairies (PrairiesCan). Le PAEI fournit de l'information commerciale, de la formation et du perfectionnement, du mentorat et des services de counseling individuel.

Le PAEI donne accès à des services aux entreprises dans l'ensemble des provinces des Prairies, notamment :

1. le mentorat et les services de counseling individuels
2. l'accès à la formation et au perfectionnement des entreprises
3. prêts aux entreprises (dans certains endroits)
4. aider à déterminer les besoins en équipement spécialisé

Pour obtenir de plus amples renseignements sur le PAEI et les services disponibles, communiquez avec l'organisme le plus près de chez vous, tel qu'indiqué sur le [site Web de Développement économique Canada pour les Prairies](#).

**Personnes-ressources pour les médias :**

Andrew Button  
Fondateur et PDG  
Mashup Lab  
902-527-7105  
[andrew@mashuplab.ca](mailto:andrew@mashuplab.ca)

Margi Storey  
Responsable du programme des entrepreneurs ayant une incapacité  
Réseau de développement des collectivités de l'Alberta  
(403) 851-9995 poste 3  
[mstorey@albertacf.com](mailto:mstorey@albertacf.com)